
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 24. august 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1293

Enhedslisten fremsatte i folketingssamlingen 2017-18 beslutningsforslaget B15, som sig-

tede på at få Danmark tilbage på sporet med hensyn til en fordobling af skovarealet

(www.ft.dk/samling/20171/beslutningsforslag/b15/index.htm). Under debatten af forslaget

fremførte daværende miljø- og fødevareminister Esben Lunde Larsen, at ”Enhedslisten

begynder med at nævne et mål for skovrejsning fra 1989. Det mål er blevet justeret efter-

følgende. Vi navigerer ikke længere efter det mål at få forøget skovarealet til 25 pct., men

at få forøget arealet med skovlandskaber til 20-25 pct. i løbet af en trægeneration, hvilket

er 80-100 år.” Det fremgik i en række spørgsmål og svar til forslaget, at ændringen i mål-

sætningen var gennemført i 2002. Det betyder, at målet nu ikke længere er 1.034.000

hektar skov, men 862.000 hektar skovlandskaber, som ud over skov også omfatter korn-

marker og andet, der støder op til skove.

Vil ministeren gøre det klart, om regeringen støtter en målsætning om fordobling af skov-

arealet over en trægeneration og derved afviser den tidligere regerings tolkning, hvor

skovareal er erstattet af skovlandskaber? Og vil ministeren oplyse en status for udviklin-

gen i skovarealet, herunder væksten de seneste 10 år fordelt på aktørerne bag skovrejs-

ning (privat, statslig, kommuner/vandværker)?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai Villadsen (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mai.Villadsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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